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Handicaprådsmøde – 26. juni kl. 17-19; referat: 
 
Dragør rådhus, HAVNESTUEN:  
 
Deltagere:  
Jeanet Barth (formand)  
Nicolaj Bertel Riber (næstformand)  
Britt Helen Krogh  
Tonny Bengtsson  
Stig Neuman  
Helle Barth  
Henrik Aagaard (afbud – Jesper Horn Larsen deltog i stedet) 
Asger Villemoes Nielsen (referent)  
 
 
REFERAT: 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat   

a. godkendt 

2. Revision af handicappolitikken, fortsat   

a. Asger har taget kontakt til Danske Handicaporganisationer v. Anne Sina, Politisk chef, Danske 
Handicaporganisationer (DH), og der er aftalt et Teams-møde tirsdag 25.7 kl. 11 for at få inputs 
til at komme videre med revision af handicappolitikken. Samtidig vil Asger også efterspørge 
gode råd og værktøjer til at forbedre samarbejdet generelt ref. ”Handicapråd - Den gode prak-
sis 2022”.  

b. Formanden foreslog, at Anne Sina blev spurgt, om hun evt. kunne komme med på næste møde 
derefter, for konkret at give nogle inputs. Dette bliver der spurgt til fra forvaltningen. 

c. Stig Neuman spurgte til, hvad det konkret kunne give. Det kan der ikke svares på endnu, men 
det er jo netop inspirationen udefra, der måske kan bidrage til at få flyttet noget. 

3. Gennemgang af byen (rådet giver inputs til forvaltningen og politikerne) 

a. Jeanet Barth berettede om tre donerede bænke fra en borger, som man skal rundt at se place-
ringer for.  

b. Derudover refererede formanden til bilag, der på sidste møde blev givet til Henrik Aagaard om 
tiltag, der kunne ønskes.  

c. Jeanet nævnte også udfordringer med buske og hække, der flere steder i byen blokerer for ud-
syn, fx ved busstoppesteder, så man ikke kan se dem.  

d. Der er mangel på passage ved butik nr. 1 – hvilket der har været påtalt før.  

e. Ved sekskanten er der opstillet borde og bænke, så man ikke kan komme i gennem vest-øst. 

f. Dragør Is: der er borde bænke over hele pladsen, hvilket galleriet lige efter også har – så man 
ikke kan passere.  

g. Man kan gå hele vejen forbi Strandhotellet – men det er også umuligt pga. borde og bænke 

h. Platformen/badebroen/pontonerne ved stranden og badeanstalten er fuld af sand. Gelæn-
derne er af stål på trappen/slisken, og det betyder, at man glider. 

i. Der mangler lys på Højvejen over for idrætsstien på modsat side af busstoppestedet, hvor folk i 
den modsatte retning bliver sat af. 
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j. Fliser på Vestgrønningen på bibliotekssiden, på Engvej/Krudttårnsvej, på Fasanvænget til 
Branddammen – det gælder alle steder, at de ligger hulter til bulter. 

k. Handicapparkering: sagde Henrik, at der skulle være kommet 2 hcp-parkeringer ved Badean-
stalten og 2 ved Badehotellet – men der er kun en hvert sted.  

4. Gennemgang af økonomi og igangværende tiltag (Jesper Horn Larsen) 

a. Jesper Horn gennemgik økonomien vedr. handicapvenlige tiltag, herunder de emner til handi-
capvenlige tiltag/anlæg fra 2023. 

b. Jeanet Barth spurgte til punktet vedr. den niveaufri adgang til Søndre Strandvej fra Idrætsstien. 
Og det ønskede rådet ført til referat, at der snarest skulle kigges på. 

5. Svømmehal 

a. Der er ændret på hjemmesiden, så der står, at svømmehallen er handicapvenlig. Der står kon-
kretiseret, at der er niveaufri døråbner, at man kan låne rullator og kørestole, samt få adgang 
til separat omklædningsrum. Formanden undrede sig over flere af tingene. Der blev spurgt til, 
hvem der har det forsikringsmæssige ansvar, hvis nu fx liften går i stykker? Det vil forvaltningen 
få undersøgt, og formuleringerne på hjemmesiden vil blive vendt.   

6. Affaldssortering (hvad gør en synshandicappet?) 

a. Formanden har rejst det relevante spørgsmål. Hvorledes kan en blind fx se forskel på den ene 
eller den spand? Og henviste til taktile piktogrammer, der bl.a. bruges i Hvidovre. Forvaltnin-
gen tager ideen med tilbage.  

7. Handicapprisen – med på Foreningernes dag?  

a. 29.9 kl. 15-18 holdes Foreningernes Dag i Dragør. Jeanet Barth nævnte, at det kunne være en 
fordel for de handicappede at være med på den dag. DH har besluttet, at de gerne vil være 
med på dagen. Der skal ses på annoncering snarest muligt. Forvaltningen ser på annoncering. 

8. Høringssvar generelt 

a. Handicaprådet føler ikke, de bliver inkluderet. Ved hvert et punkt på alle udvalgsdagsordener, 
hvor der er konsekvenser for handicappede, burde handicaprådet adviseres om høring.  

b. Der skal administrativt placeres ”høringsberettiget” på dagsordenpunkter med relevans. 

c. Der udspandt sig en relevant og markant debat om at blive hørt, samt også den grundlæg-
gende frustration der opleves ved ikke at få noget igennem. 

i. Konsekvenser på dagsordener: skal skærpes af dagsordenstillere – man skal huske at 
skrive handicap-konsekvenser på.   

9. Kommende møder  

a. 11. september – (udpegning af årets prismodtager) 

b. 30. oktober 

10. Evt.  

a. Tonny spurgte til, hvad KB-medlemmer ville se til at få udbetalt fra november i maj? Det under-
søges, hvorfor vederlag udbetales mangelfuldt og med periodekludder. 
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